
Bijdrage begroting 2024 fractie D66

Voorzitter, Laten we beginnen met de 2e BuRap. We kunnen nu voorzichtig stellen dat het college, 
over het algemeen, op schema loopt en dat bij een aantal zaken wordt bijgestuurd om deze weer op 
schema te laten lopen. Woningbouw blijft daarbij een lastige, waar we helaas ook te maken hebben 
met lange procedures bij de Raad van State. Goed om te zien ook dat het onderzoek naar de 
bereikbaarheid naar voren is getrokken en nu al dit jaar is/wordt opgestart 
Ook in deze BuRap zien we weer dat we te maken hebben met incidentele meevallers en 
tegenvallers die structureel doorwerken. 

Voorzitter, ik vervolg met de begroting. Komend jaar lijkt een overbruggingsjaar te worden. Deze zal 
voor een belangrijk deel in het teken staan van keuzes maken richting 2026. De perspectiefnota van 
komende zomer, zal hierbij een cruciale worden. Hierbij zal ook serieus gekeken moeten worden 
naar het faseren van investeringen om zo schuldpositie onder controle te houden. 
In de afgelopen algemene beschouwingen heeft onze fractie al aangegeven dat er goed gekeken zal 
moeten worden naar de bijdragen voor gemeenschappelijke regelingen. Wij gaan er van uit, dat er 
ook vanuit het college hiervoor extra aandacht zal zijn en hier extra afstemming gezocht wordt in de 
regio. Als we onze invloed bij de GR’en willen vergroten, zullen we dan ook niet als raad meer de 
afstemming moeten, bij het opstellen van de zienswijzen? In de praktijk liggen onze zienswijzen 
redelijk in de lijn van die van het college. Zouden we elkaar hier dan niet nog meer kunnen 
versterken, om de opgaven gerealiseerd te krijgen?  De richtinggevende principes zijn wat ons betreft
hiervoor een prima vertrekpunt. 

 
Voorzitter, ook onze maatschappelijke partners zullen een bijdrage moeten gaan leveren. We zijn blij 
dat de oproep, van onder andere D66, is gehoord en dat er niet standaard geïndexeerd zal gaan 
worden. D66 vindt dat het college hier een verstandige keuze maakt door de structurele stelpost op 
te nemen en daarnaast, incidenteel, geld op zij te zetten zodat onze maatschappelijke partners de 
tijd krijgen om toe te werken richting 2025. Wij roepen het college, net als bij de perspectiefnota, op 
om kritisch te kijken naar wat de desbetreffende organisatie zelf ook al ondernomen heeft en vragen 
aandacht voor het goede gesprek met en eventuele ondersteuning van die organisaties. Hoe gaat het
college de raad hiervan op de hoogte houden? 

Voorzitter, een deel van de maatschappelijke partners is het Alblasserdamse verenigingsleven. Ook 
daarvoor zal het richting de toekomst moeilijker worden. In deze begroting vinden we weinig over 
terug. D66 vindt het belangrijk, dat ook zij alvast toe kunnen groeien richting een nieuwe situatie. 
Naar ons inzicht zullen zij meer geholpen zijn met extra leden in plaats van incidenteel geld. Nieuwe 
leden die ook een bijdrage kunnen leveren aan de robuustheid van die verenigingen. Wij zijn dan ook
een voorstander van de motie die wij mede ingediend hebben met het CDA (en….). Anderzijds helpt 
het nieuwe inwoners ook om snel hun plek te vinden in de Alblasserdamse samenleving. 

Voorzitter, als we een bijdrage verwachten van onze GR’en én van onze maatschappelijk partners, 
dan ontkomen we er ook niet aan om kritisch naar de eigen organisatie te kijken. Wij zijn dan ook 
tevreden met wat hierover is opgenomen in de richtinggevende principes. Nu is er in de 
meerjarenbegroting t/m 2027 een besparing opgenomen van 3,4% op de overhead. Wij roepen het 
college op om ook verder in de eigen organisatie te kijken en daarvan hetzelfde te verwachten als wij
doen van de GR’en en onze maatschappelijke partners. Blijf ook hier aandacht houden voor het 
doorontwikkelen van de organisatie en haar uitvoeringskracht.


